
Płatność podzielona 
za faktury VAT

2

nr 19 (521)  28 czerwca 2018

Mazowieckie  
rozgrywki koszykówki  
dobiegły końca

15 000

6

– Szukaliśmy nazwy, która 
wiązałaby się z miastem. 
Pojawiały się różne pro-
pozycje ale ostatecznie  
stanęło na nazwie „Teatr 
Huta”. Teatr Huta kojarzy się 
nam się bowiem z produkcją 
form artystycznych. Więc 
Huta, nierozerwalnie związana 

z tradycją Wołomina, powraca 
ze swoją nazwą do naszego 

miasta – mówi Piotr Staw-
ski, od 1 czerwca 2018 r. 

Dyrektor Artystyczny 
w MDK w Wołominie 
>> str. 4

IV Ogólnopolski Festiwal  
im. George’a Gershwina

Paweł Żółtek

Joanna  
Wysocka

Ryszard Zahn

– (...) gratuluję wszyst-
kim dzieciom, bardzo dziękuję 

nauczycielom za wysiłek, który włożyli 
w edukację naszych dzieci. Chciałbym 
wam życzyć, aby te wakacje były dla was 
przede wszystkim bezpieczne. Wasza 
szkoła nosi bardzo piękną, zaszczytną, 
symboliczną nazwę Małego Powstańca, 
to wielki wzór do naśladowania - powie-
dział premier Mateusz Morawiecki gosz-
cząc w szkole w Zbkach >> str. 4
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W minioną niedzielę ulicami Wołomina już 
po raz szósty przeszedł Marsz dla Życia 

 i Rodziny.  Dwa lata temu powstała Funda-
cja im. ks. Ignacego Skorupki, która w tym 

roku już po raz drugi wzięła na siebie ciężar 
organizacji Marszu >> str. 3
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Teatr Huta  
w Wołominie?

Marsz dla  
Życia i Rodziny  

na ulicach  
Wołomina
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Płatność podzielona 
za faktury VAT

O rewolucji w płatnościach podatku VAT, płatności podzielonej i technicznych aspektach prze-
lewów rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem – właścicielem biura rachunkowego z Kobyłki

– To już ostatni tydzień czerw-
ca, przed nami dwa miesiące 
wakacji.
– To prawda. Przed nami czas 
odpoczynku, ale pomimo wakacji 
przedsiębiorcy wciąż dopytują o po-
dzieloną płatność. Od 1 lipca czeka 
nas prawdziwa rewolucja. 
– Na czym właściwie polega po-
dzielona płatność?
- Chodzi o zapłatę faktury VAT: 
płatność zostanie podzielona (stąd 
nazwa podzielona płatność) na kwo-
tę netto przelewaną jak dotychczas 
na rachunek bankowy oraz kwotę 
podatku VAT przelewaną na nowy 
specjalny rachunek VAT.
– Czy podzielona płatność będzie 
obowiązkowa?
– To rozwiązanie dobrowolne.  
O podzielonej płatności zadecyduje 
nabywca. To ten kto kupił i musi za-
płacić za fakturę podejmie decyzję, 
czy zapłaci po staremu, czy zastosuje 
mechanizm podzielonej płatności. 
Nabywca może wybiórczo płacić tzn. 
do rożnych dostawców może płacić  
i podzieloną płatnością i tradycyjnym 
przelewem, a nawet temu samemu 
dostawcy jedną fakturę tradycyjnie,  
a drugą poprzez podzielo-
ną płatność. Ministerstwo 
Finansów informuje, że 
przedsiębiorcy, którzy wy-
biorą nowe zasady łatwiej 
unikną wplątania w proce-
der wyłudzania VAT.
– Komu banki założą konto VAT-
owskie?
– Banki praktycznie już te konta 
utworzyły z tym, że zaczną one dzia-
łać od 1 lipca. Każdy przedsiębiorca, 
który posiada konto firmowe będzie 
miał rachunek VAT, na który będą 
spływać pieniądze z podatku przela-
ne za pomocą podzielonej płatności. 
Nowego konta nie dostaną przedsię-

biorcy, którzy korzystają wyłącznie  
z konta prywatnego. Wtedy jeśli kon-
trahent chciałby przelać pieniądze  
w podzielonej płatności to pieniądze 
zostaną mu zwrócone.
– Co będzie można zrobić z pie-
niędzmi, które wpłyną na konto 
VAT?
– No właśnie tu jest haczyk. Przed-
siębiorca nie będzie mógł z nich 
swobodnie korzystać. Będzie mógł 
z tego konta zapłacić VAT do urzędu 
skarbowego albo podatek z faktur 
zakupu od innych przedsiębiorców.
– A jeśli na kon- cie VAT 

pojawi się nadwyżka albo będzie 
się pojawiać cyklicznie?
– Może się okazać, że taka sytuacja 
będzie dość częsta, wystarczy, że 
przedsiębiorca za swoje zakupy płaci 
głównie gotówką. Z tych pieniędzy 
przedsiębiorca nie skorzysta łatwo. 
Wtedy za każdym trzeba będzie 
wystąpić pisemnie o zgodę do 
urzędu skarbowego na „uwolnie-

nie” pieniędzy zgromadzonych na 
rachunku VAT.
– A ile czasu zajmie „uwalnianie” 
tych pieniędzy?
- Fiskus ma 60 dni od dnia złożenia 
wniosku na uwolnienie tych pienię-
dzy. Ważne jednak jest to, że przela-
nie pieniędzy z konta VAT na zwykłe 
konto nie będzie decyzją uznaniową, 
wystarczające będzie, że przedsię-
biorca złoży o to wniosek. Niemniej 
jednak urząd może odmówić, jeśli 
uzna, że istnieje uzasadniona obawa 
o powstania zaległości w VAT.
– A jak technicznie będziemy 
wypełniać przelew w podzielonej 
płatności?
– Do tego celu będzie służyć specjal-
ny format przelewu, w którym po-

damy kwotę brutto, kwotę podatku, 
numer faktury oraz NIP dostawcy.
- Kwota brutto, kwota podatku, 
numer faktury? A czy w podzie-
lonej płatności będzie można 
dokonać zbiorczego przelewu?
- Nie. Przy płatności w systemie split 
payment przelew za każdą fakturę 
będziemy musieli płacić osobno. 
Przy użyciu podzielonej płatności 

będzie można płacić wyłącznie fak-
tury wystawione w złotówkach.
– Czy split payment to dodatkowe 
koszty?
– Teoretycznie nie. Wystarczy jednak 
zauważyć, że nie będzie można 
wykonać zbiorczych płatności za 
klika, czy kilkanaście faktur od tego 
samego dostawcy. Banki z pewnością 
skwapliwie wykorzystają możliwość 
poboru opłat za każdy przelew.
– Czy przedsiębiorca może zabro-
nić swojemu klientowi dokonywa-
nia podzielonej płatności?
– Nie. Nie ma takiej możliwości. 
Można oczywiście negocjować, 
ale to zawsze klient zdecyduje, czy 
zapłaci tradycyjnie, czy podzieloną 
płatnością.
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N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

„Nie ten żył długo, kto liczne miał lata,
lecz ten, kto zrobił wiele dobrego dla świata”

Adam Naruszewicz

Wyrazy głębokiego żalu i współczucia Rodzinie i Bliskim 
z powodu tragicznej śmierci

Śp. Roberta Makowskiego
Wiceburmistrza Wołomina, 

byłego Komendanta Powiatowego Policji w Wołominie, 
mieszkańca naszego powiatu

składają:
Starosta Wołomiński Kazimierz Rakowski, 

Wicestarosta Adam Łossan z Zarządem i pracownikami Starostwa 
oraz Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Werczyński z radnymi.

Z ogromnym smutkiem i żalem przyjąłem wiadomość o śmierci

ś.p. 

Roberta Makowskiego
człowieka oddanego idei samorządności, 

zaangażowanego w pracę na rzecz mieszkańców, 
byłego Komendanta Powiatowego Policji w Wołominie, 

wiceburmistrza Wołomina. 

Wyrazy szczerego współczucia rodzinie i bliskim
składa

Marszałek Województwa Mazowieckiego Adam Struzik

Na tablicy ogłoszeń 
oraz Biuletynie Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Wołominie 
został zamieszczony, na okres 21 dni 
wykaz nieruchomości Gminy Wołomin 
przeznaczonych do oddania w dzierżawę,
stanowiący załącznik do Zarządzenia 
nr 202/2018 Burmistrza Wołomina 
z dnia 21.06.2018 r.
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Czy to żart?
Edward M. Urbanowski

Pan prezydent Andrzej Duda chce, abyśmy w dniach 10 – 11 listopada, 
w setną rocznicę odzyskania niepodległości, wzięli udział w referendum 
konstytucyjnym. Swoistym plebiscycie, mającym ocenić obowiązującą 
dzisiaj Konstytucję RP. Uważa bowiem, iż jest to akt nieprzystający już do 
zmian politycznych i ustrojowych jakie zaszły w Polsce w ostatnich latach. 
Lecz to, o co chce się zapytać Polaków, mówiąc delikatnie, budzi zdziwienie 
i podważa sens pójścia do urny! Czyżby tak słabo nas znał? Oto propozycja 
pytań referendalnych:
1. Czy jesteś za uchwaleniem a) nowej Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej?; 
b) zmian w obowiązującej Konstytucji RP?
2. Czy jesteś za wprowadzeniem do Konstytucji RP obowiązku przeprowadze-
nia referendum ogólnokrajowego, zatwierdzającego zmiany Konstytucji?
3. Czy jesteś za wprowadzeniem do Konstytucji RP obowiązku przepro-
wadzenia referendum ogólnokrajowego w sprawach o istotnym znaczeniu 
dla Państwa i Narodu, jeśli z takim żądaniem wystąpi co najmniej 1.000.000 
obywateli?
4. Czy jesteś za odwołaniem się w pream-
bule Konstytucji RP do ponadtysiącletnie-
go chrześcijańskiego dziedzictwa Polski i 
Europy jako ważnego źródła naszej trady-
cji, kultury i narodowej tożsamości?
5. Czy jesteś za konstytucyjnym zagwa-
rantowaniem szczególnego wsparcia dla 
rodziny, polegającego na wprowadzeniu 
zasady nienaruszalności praw nabytych 
(takich jak świadczenia „500+”)?
6. Czy jesteś za zagwarantowaniem w 
Konstytucji RP szczególnej ochrony prawa 
do emerytury dla kobiet od 60 roku życia, 
a dla mężczyzn od 65 roku życia?
7. Czy jesteś za konstytucyjnym zagwaran-
towaniem członkostwa Rzeczypospolitej 
Polskiej w Unii Europejskiej?
8. Czy jesteś za zapisaniem w Konstytucji 
RP gwarancji suwerenności Polski w Unii Europejskiej oraz zasady wyższości 
Konstytucji nad prawem międzynarodowym i europejskim?
9. Czy jesteś za konstytucyjnym zagwarantowaniem członkostwa Rzeczypo-
spolitej Polskiej w NATO (Sojuszu Północnoatlantyckim)?
10. Czy jesteś za zagwarantowaniem w Konstytucji RP szczególnej ochrony 
polskiego rolnictwa i bezpieczeństwa żywnościowego Polski?
11. Czy jesteś za wzmocnieniem w Konstytucji RP pozycji rodziny, z uwzględ-
nieniem ochrony obok macierzyństwa także ojcostwa?
12. Czy jesteś za konstytucyjną ochroną pracy, jako fundamentu społecznej 
gospodarki rynkowej?
13. Czy jesteś za wzmocnieniem kompetencji wybieranego przez Naród Pre-
zydenta w sferze polityki zagranicznej i zwierzchnictwa nad Siłami Zbrojnymi 
Rzeczypospolitej Polskiej?
14. Czy jesteś za przyznaniem w Konstytucji RP gwarancji szczególnej opieki 
zdrowotnej kobietom ciężarnym, dzieciom, osobom niepełnosprawnym i w 
podeszłym wieku?
15. Czy jesteś za zagwarantowaniem w Konstytucji RP podziału jednostek 
samorządu terytorialnego na gminy, powiaty i województwa?

Trudno się więc dziwić, że nawet w politycznym zapleczu Pana Prezydenta 
te pytania nie wzbudziły entuzjazmu. Beata Mazurek, rzecznik prasowy Prawa 
i Sprawiedliwości: - Stanowisko PiS ws. referendum dot. konstytucji poznamy 
wówczas, gdy Prezydent wystąpi z wnioskiem o jego przeprowadzenie do 
Marszałka Senatu. W kwestii poparcia to musi być wspólna decyzja Prezydenta, 
który propozycje składa i Senatu, który je zatwierdza.

Czyli będzie jeszcze … dużo śmiechu.
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politycznych i ustrojowych 

jakie zaszły w Polsce  
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sens pójścia do urny! Czyż-
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Od pewnego czasu toczą się rozmowy 
na temat Młodzieżowej Rady Kultury 
(MRK) w Wołominie. Temat dojrzewa, 
ale wiem, jakie kompetencje powinna 
otrzymać ta formacja, aby miała rację 
bytu. 

Tak jak powiedziałem, w zamiesz-
czonej w tym wydaniu „Życia” rozmowie, 
w naszym mieście brakuje propozycji 
kulturalnych dla młodzieży szkolnej 
i studentów. A kto wie lepiej, czego ta 
grupa wiekowa oczekuje i potrzebuje, 
niż oni sami? Stąd pomysł, aby powołując 
Młodzieżową Radę Kultury, dać jej też 
realny wpływ i możliwość realizacji tego, 
czego potrzebują. 

Dlatego, moim zdaniem, MRK po-
winna decydowała o tym z kim odbyć się 
będą spotkania czy warsztaty. Aby dopełnić 
tego poczucia sprawczości ciało to powin-
no mieć do dyspozycji określony budżet 
na te zadania i dokonywać kalkulacji oraz 
wyboru prelegentów i instruktorów.

Kolejną, ważną z punktu widzenia 
młodych ludzi dziedziną, są stypendia 
artystyczne. Chciałbym, aby MRK śledziła 
dokonania artystyczne młodzieży z terenu 
Miasta i Gminy Wołomin, nominowała 
uzdolnionych młodych ludzi oraz do-
konywała wyborów osób, które dane 
stypendium powinny otrzymać. Trzecia 
gałąź, którą powinna zająć się Młodzieżo-
wa Rada Kultury są Młodzieżowe Kluby. 
To właśnie ta rada powinna zajmować się 
ich kształtem, rozwojem, pozyskiwaniem 
środków na ich funkcjonowanie. General-
nie chodzi o to, żeby młodzi ludzie mogli 
kreować i zarządzać tymi obszarami, które 
są dla nich ciekawe i ważne. 

Młodzieżowa Rada Kultury będzie 
wyłaniała koordynatorów do poszcze-
gólnych Klubów. Patrząc na całość i 
nadane kompetencje MRK powinna 
być swoistym „Inkubatorem”, pozwala-

jącym kreatywnym młodym ludziom na 
praktyczne działanie, na sprawdzenie 
swoich pomysłów i zmierzenie się z 
odpowiedzialnością z jaką spotkają się 
w dorosłym życiu. 

Pierwsze spotkania w sprawie 
powołania MRK są już za nami. Spotka-
łem się z dyrektorami szkół i z nauczy-
cielami. Rozmawialiśmy o sposobie 
naboru i o kształcie Młodzieżowej Rady 
Kultury. Ale na czas wakacji rozmowy 
zostały zawieszone. 

Kształt MRK jest nadal świeży i w 
budowie. Dlatego proszę wszystkich 

zainteresowanych rozwojem tej idei o 
kierowanie uwag i pomysłów do mnie. 

Mam apel do młodych z Wołomina: 
Jeśli jesteś uczniem szkoły średniej 
lub jej absolwentem czy studentem, 
jeśli masz potrzeby dotyczące szeroko 
pojętej kultury w Wołominie, masz 
pomysł jak zmienić nasze miasto pod 
względem kulturalnym napisz do 
mnie. Spotkajmy się i porozmawiaj-
my o tym co jest dla Ciebie ważne. 
Liczę na współpracę; piotr.stawski@
mdkwolomin.pl. (czyt. „Teatr Huta w 
Wołominie?”).

Młodzieżowa Rada  
Kultury w Wołominie?

Piotr Stawski, 
Dyrektor Artystyczny MDK w Wołominie

Jeśli jesteś uczniem szkoły 
średniej lub jej absolwentem 

czy studentem, jeśli masz 
potrzeby dotyczące szeroko 

pojętej kultury w Wołominie, 
masz pomysł jak zmienić 

nasze miasto pod względem 
kulturalnym napisz do mnie. 

Spotkajmy się i porozmawiaj-
my o tym co jest dla Ciebie 

ważne. Liczę na współpracę; 
piotr.stawski@mdkwolomin.pl. 

Najwcześniej, bo już  14 czerwca 
uzyskał absolutorium Krzysztof Cha-
ciński, burmistrz Radzymina.

Dochody gminy w ubiegłym roku 
wyniosły 125,7 mln zł, co stanowi wy-
konanie na poziomie 100,22%, wydatki 
wyniosły 133,5 mln zł, co stanowi wyko-
nanie w 97,3%. Ponad 25 mln zł prze-
znaczono w 2017 roku na inwestycje, co 
jest największą kwotą w historii gminy. 

Dziękując Radzie Miejskiej w Ra-
dzyminie za udzielenie absolutorium, 
burmistrz Krzysztof Chaciński powie-
dział: „To jest praca nie tylko moja, to 
jest sukces całej Rady Miejskiej, która 
wyznaczyła kierunki inwestycyjne w 
2015 roku i konsekwentnie się ich 
trzymała. Ja też nie jestem w urzędzie 
sam, wiele osób pracuje tu na ten 
sukces, dziękuję pracownikom całemu 
zarządowi gminy. Wierzę, że kolejne 
budżety będą równie dobrze wykonane 
jak ten.”

W kolejnych wypowiedziach podkre-
ślił rekordowe w historii gminy wydatki 
na inwestycje, które w 2017 r. wyniosły 
ponad 25 mln zł, a w bieżącym roku 2018 
są planowane na poziomie nawet 44 mln 
zł. Jest to możliwe dzięki pozyskanym 
w tej kadencji samorządowej środkom 
zewnętrznym, których łączna kwota 
przekroczyła na chwilę obecną 94 mln 
złotych.

25 czerwca jednogłośne absolu-
torium otrzymał z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok Paweł Bednarczyk, 
burmistrza Tłuszcza. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w 
Tłuszczu po rozpatrzeniu sprawozdania 
finansowego z wykonania budżetu za 
2017 rok wraz z opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Warszawie 
oraz informacji o stanie mienia Gminy, 
pozytywnie zaopiniowała wykonanie 
budżetu i zawnioskowała o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Tłuszcza. 
Skład Orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie stwier-
dził, iż wniosek Komisji Rewizyjnej ma 
swoje uzasadnienie w przedstawionej 
opinii o wykonaniu budżetu za 2017 rok 
i pozytywnie zaopiniował przedłożone 
dokumenty.

W przypadku Roberta Perkowskie-
go, burmistrza Ząbek, za udzieleniem 
absolutorium głosowało 20 radnych, 
a tylko jeden wstrzymał się od głosu. 
Pozytywne opinie wydały również 
wcześniej analizujące budżet na 2017 
r. Regionalna Izba Obrachunkowa w 
Warszawie oraz Komisja Rewizyjna 
Rady Miasta Ząbki.

Dochody w 2017 roku wyniosły ok. 
159 mln zł, zaś wydatki ok. 151 mln zł, 
z czego na inwestycje przeznaczono 
ponad 16 mln zł.

Znaczącym obszarem wydatków 
publicznych jest oświata, na którą 
przeznaczono ok. 68 mln zł, co stanowi 
ok. 45% całego budżetu, a państwowa 
subwencja oświatowa wraz z dotacjami 
celowymi to wpływ do budżetu zaledwie 
w wysokości niewiele ponad 33 mln zł. 
Oznacza to, że ponad połowę wydatków 
na oświatę Ząbki muszą pokrywać z 
„własnej kieszeni”.

Ważną pozycją wydatkową są 
również świadczenia z rządowego 
programu „500+” oraz na pomoc 
społeczną, na którą wydatkowano  
wydatkowano w Ząbkach kwotę ok. 
35 mln zł.

Przewodniczący Komisji Budże-
tu i Inwestycji Robert Świątkiewicz 
w imieniu komisji, stwierdził, że 
w ich ocenie budżet był dobrze 
wykonany. Komisja z satysfakcją 
podkreśliła niskie zadłużenie miasta, 
które wyniosło 12% w stosunku do 
dochodów.

Po głosowaniu burmistrz podzię-
kował radnym za pozytywną ocenę, 
jak i za współpracę na rzecz miasta.

- Jak co roku stawiamy wysoko 
poprzeczkę, wyznaczamy ambitne 
zadania. Co prawda wszystkiego 
nie udało się zrobić, z uwagi na ze-
wnętrzne uwarunkowania decyzyjne. 
Ale w niektórych przypadkach zrobi-

liśmy więcej niż zostało zaplanowane 
na początku roku.

Obiektywnie patrząc mamy złożo-
ną sytuację pod kątem budżetowym. 
Struktura populacji naszej społecz-
ności pokazuje, że mamy bardzo duży 
odsetek dzieci i młodzieży w stosunku 
do pozostałych grup wiekowych. A 
z wyliczeń GUS-u wynika, że taka 
sytuacja będzie miała jeszcze miejsce 
do ok. 2030 roku. Bardzo mocno inwe-
stujemy w nasze dzieci i młodzież, ma 
to odzwierciedlenie w budżecie.

– Mimo obiektywnych trudności 
nasz budżet jest w dobrej kondycji, 
zadłużenie wynosi tylko 12%. Pozwala 
to, aby przygotować się do kolejnych, 
ambitnych inwestycji, jak np. budowa 
nowej szkoły. Dziękuję, że wspólnie 
potrafimy podejmować wyzwania, cza-
sem mimo różnicy zdań – powiedział 
na zakończenie burmistrz Robert 
Perkowski.

W minioną niedzielę ulicami Wo-
łomina już po raz szósty przeszedł 
Marsz dla Życia i Rodziny. - Początkowo 
organizacją tego wydarzenia zajmował 
się społeczny komitet organizacyjny. 
Dwa lata temu komitet sformalizował 
swoje struktury i powstała Fundacja 
im. ks. Ignacego Skorupki, która w tym 
roku już po raz drugi wzięła na siebie 
ciężar organizacji Marszu – podkreślają 
organizatorzy.

W tym roku w wołomińskim Mar-
szu dla Życia i Rodziny uczestniczyli 
goście specjalni a wśród nich był 
obecny europoseł Marek Jurek, poseł 
Piotr Uściński, były burmistrz Ryszard 
Madziar oraz ks. dr Marek Dziewiecki 
rzymskokatolicki prezbiter, doktor psy-
chologii, odznaczony Medalem Komisji 
Edukacji Narodowej, kapłan diecezji 
radomskiej, ekspert Ministerstwa Edu-
kacji z zakresu przedmiotu „Wycho-
wanie do życia w rodzinie” posiadający 
doktorat z nauk o wychowaniu, który 
uzyskał na Papieskim Uniwersytecie 
Salezjańskim w Rzymie w 1988. Jest 
adiunktem Uniwersytetu Kardynała 
Stefana Wyszyńskiego oraz autorem kil-
kunastu książek z dziedziny psychologii 
wychowawczej, przygotowania do życia 
w rodzinie, profilaktyki i terapii uzależ-
nień, jest stałym współpracownikiem 
kwartalnika eSPe.

W latach 1999-2014 pełnił funkcję 
krajowego duszpasterza powołań, a 
od 2003 funkcję wicedyrektora Eu-
ropejskiego Centrum Powołań. Od 
2000 jest dyrektorem radomskiego 
telefonu zaufania „Linia Braterskich 
Serc”.  Dobro dzieci, ich i rozwój i wy-
chowanie zawsze były bliskie mojemu 
sercu. Dlatego, gdy kilka lat temu, ze 
strony ówczesnego starosty wołomiń-
skiego Piotra Uścińskiego, padła taka 
propozycja, czynnie włączyłem się we 
współorganizację I Marszu i jestem w 
tej organizacji nieprzerwanie do chwili 
obecnej – mówi Zbigniew Paziewski, 

wiceprezes Fundacji im. ks. Ignacego 
Skorupki.

Tegoroczny Marsz przybrał nową 
formułę. Uczestnicy wyruszyli jedno-
cześnie z dwóch wołomińskich świątyń: 
pw. św. Józefa Robotnika i pw. Matki 
Boskiej Królowej Polski. Oba marsze 
spotkały się na placu 3 maja, gdzie 
przed pomnikiem Jana Pała II złożono 
biało-czerwony wianek (w tym dniu 
przypadało święto Jana Chrzciciela). Tu 
czekali na nich parafianie z parafii Mat-
ki Boskiej Częstochowskiej na czele z 
proboszczem ks. Witoldem Gajdą. – W 
latach wcześniejszych Marsz kończył 
się piknikiem w przestrzeni miejskiej. 
Od dwóch lat korzystam,y z gościnności 
ks. proboszcza Witolda Gajdy i marsz 
kończy piknik w ogrodach parafialnych 
przy ulicy Kościelnej. Pogoda w minio-
ną niedzielę nie nastrajała organizato-
rów optymistycznie. Po upałach jakie we 
wcześniejszych dniach dały się wszyst-

kim odczuć było znacznie chłodniej i od 
rana padał deszcz. - Jednak od godziny 
13.00 zaczęło się przejaśniać i nasze 
plany związane zarówno z marszem 
jak i Piknikiem Rodzinnym udało się w 
pełni zrealizować – opowiada Zbigniew 
Paziewski.

Nasz rozmówca podkreśla, że or-
ganizacja tego wydarzenia jest możliwa 
głównie dzięki ludziom dobrej woli i 
to zarówno przedsiębiorcom jak też 
osobom prywatnym oraz samorządom: 
Wołomina, Kobyłki, Dąbrówki, Powiatu 
Wołomińskiemu, Powiatowemu Cen-
trum Pomocy Rodzinie, Policji, Straży 
Miejskiej, OSP, I LO PUL w Wołomi-
nie, wolontariuszom z ZS nr 3 w Woło-
minie i z ZS z Duczek. - To pokazuje, 
że wartości rodzinne są ważne dla nas 
wszystkich co wpisuje się w tegoroczne 
hasło „Polska rodziną silna” – mówi. 
Organizatorzy dziękują więc za naszym 
pośrednictwem zarówno wymie-

nionym instytucjom i samorządom 
oraz: Zakładom Mięsnym w Pasku. 
Zakładom Mięsnym w Jadowie oraz 
niemal wszystkim cukierniom i pie-
karniom z Wołomina i Kobyłki: pie-
karnia Tokarskich, cukiernia Markiza 
z Wołomina, Bakalia z Kobyłki, Kalinka 
z Kobyłki, Kacperek z Zagościńca, 
Oleńka z Duczek oraz Tago z Ciem-
nego. - Niezmierne podziękowania 
należą się również OSP z Wołomina 
z komendantem Grzegorzem Skocz-
niem na czele, które od początku 
przygotowuje dla uczestników wyborną 
grochówkę, bigos i ciasta i napoje. W 
tym roku wyjątkowo zaangażowali się 
również przedstawiciele organizacji 
przykościelnych zarówno kobiety jak 
i mężczyźni oraz ministranci z parafii 
M.B. Częstochowskiej. Było to więc 
prawdziwe rodzinne święto – mówi 
nasz rozmówca.

Teresa Urbanowska

– Mimo obiektywnych trudno-
ści nasz budżet jest w dobrej 
kondycji, zadłużenie wynosi 
tylko 12%. Pozwala to, aby 
przygotować się do kolej-
nych, ambitnych inwestycji, 
jak np. budowa nowej szkoły. 
Dziękuję, że wspólnie potra-
fimy podejmować wyzwania, 
czasem mimo różnicy zdań – 
powiedział Robert Perkowski.

Komisja Rewizyjna Rady 
Miejskiej w Tłuszczu pozytyw-
nie zaopiniowała wykonanie 
budżetu i zawnioskowała 
o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Tłuszcza.  
Tak więc, 25 czerwca, Paweł 
Bednarczyk otrzymał jedno-
głośne absolutorium  
z tytułu wykonania  
budżetu za 2017 rok

– To jest praca nie tylko 
moja, to jest sukces całej 

Rady Miejskiej, która wyzna-
czyła kierunki inwestycyjne  

w 2015 roku i konsekwent-
nie się ich trzymała. Ja też 

nie jestem w urzędzie sam, 
wiele osób pracuje tu na ten 

sukces, dziękuję pracowni-
kom całemu zarządowi gminy 

– mówi Krzysztof Chaciński. 

Absolutoria dla burmistrzów 
Ząbek, Tłuszcza i Radzymina

Marsz dla Życia i Rodziny  
na ulicach Wołomina

Burmistrzowie Ząbek, Tłuszcza i Radzymina uzyskali absolutoria za wykonanie budżetu na 2017 
rok.  W przypadku Pawła Bednarczyka, tłuszczańscy radni byli jednogłośni, w Ząbkach podczas 
obrad jeden z radnych wstrzymał się od głosu.

W minioną niedzielę (24 czerwca) ulicami Wołomina po raz szósty przeszedł „Marsz dla Życia  
i Rodziny”, który przez cztery lata był organizowany w ramach ruchu społecznego zaś od dwóch lat rolę or-
ganizatora przyjęła na siebie Fundacja im. ks. Ignacego Skorupki pod przewodnictwem Iwony Bajkowskiej 
i jej zastępcy Zbigniewa Paziewskiego przy wsparciu M. Jastrzębskiej, D. Loranty i J. Dąbrowskiego.

Marsz dla Życia i Rodziny w tym roku wyruszył z dwóch wołomińskich kościołów
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W  p o n i e d z i a ł e k 
25 czerwca Wójt Gmi-
ny Klembów wraz ze 
Skarbnik gminy podpisa-
li umowę na dofinanso-
wanie świetlic wiejskich  

w Krzywicy i Roszczepie. 
W ramach dofinansowania 
w kwocie 10000 zł świe-
tlica wiejska w Krzywi-
cy zostanie wyposażona  
w zaplecze kuchenne oraz 
meble i sprzęt do anima-
cji zajęć w sali główniej. 
9750zł trafi do Roszczepu 
i zostanie przeznaczone 
na utworzenie terenu re-
kreacji dla mieszkańców 
Roszczepu poprzez upo-
rządkowanie i zagospo-
darowanie terenu przy 
świetlicy wiejskiej.

Dofinansowanie zo-
stało przyznane w ramach 
„Mazowieckiego Instru-
mentu Aktywizacji So-
łectw MAZOWSZE 2018”. 
Wartość całego projektu 
wynosi 39500zł z czego 50 
% zostanie sfinansowa-

ne z budżetu Urzędu 
Marszałkowskiego. 

„Mazowiecki In-
strument Akty-
wizacji Sołectw 

MAZOWSZE 2018” to 
pilotażowy program, na 
który w tym roku samo-
rząd województwa prze-
znaczył 6 mln zł. Gminy 
mogły uzyskać wsparcie 
w wysokości do 10 tys. 
zł dla jednego projektu,  
a każda gmina mogła złożyć 
maksymalnie dwa wnioski 
na dwa różne zadania.

Źródło: Samorząd  
Województwa Mazowieckiego 

i UG Klembów

W ramach 
uzyskanego 
przez Gminę 

Klembów   
dofinanso-

wania 10000 
zł zostanie 

przeznaczonych na 
wyposażenie  

świetlicy wiejskiej  
w Krzywicy, a 9750 zł 

trafi do Roszczepu.

Na Mazowszu jest ok. 7,3 tys. sołectw. Z myślą 
o nich samorząd Mazowsza uruchomił nowy 
program wsparcia, który pozwoli lokalnym wspól-
notom zrealizować małe przedsięwzięcia. Nowe 
boisko, park, plac zabaw czy książki do biblioteki 
to tylko niektóre z nich. W programie wzięły udział 
również gminy z powiatu wołomińskiego.

Kolejne środki  
finansowe  
dla Gminy Klembów

pieniądze na św
ietlice O roli jaką w wołomińskim MDK ma do spełnienia dyrektor artystyczny 

oraz o pomysłach na rozbudzenie artystycznych ambicji i stworzenie no-
wych możliwości z Piotrem Stawskim, który od 1 czerwca jest Dyrektorem 
Artystycznym w MDK w Wołominie rozmawia Teresa Urbanowska.

– Pojawiła się pogłoska, że został 
Pan dyrektorem MDK w Wołomi-
nie. Ile jest w tym prawdy?   
– Chciałbym zwrócić uwagę, że nadal 
dyrektorem jest pani Iza Bąk a ja od 
1 czerwca bieżącego roku jestem 
dyrektorem artystycznym MDK, czyli 
osobą odpowiedzialną za poziom i 
kształt artystycznych wydarzeń, które 
instytucja oferuje mieszkańcom. Od-
powiadam – przykładowo: za dobór 
artystów zapraszanych do współpra-
cy, za program artystyczny oraz za 
budowanie środowiska kulturalnego 
w mieście.
– Będąc w niedzielę na jednej z 
uroczystości usłyszałam, że jest 
Pan jednak dyrektorem w rozu-
mieniu – dyrektorem od wszyst-
kiego....
– Faktycznie to stanowisko, które 
pełnię od 1 czerwca, obliguje mnie, 
zgodnie z obowiązującym w MDK 
regulaminem i zawartą umową, do 
pełnienia obowiązków dyrektora ad-
ministracyjnego (głównego – przyp. 
red.) w przypadku jego nieobec-
ności. 
– Co zmienia się w MDK w związku 
z tym, że utworzono taką funkcję 
jak „dyrektor artystyczny”?
– W Wołominie obecnie mamy taką 
oto sytuację: Kino Kultura ma do 
zaoferowania więcej spektakli te-
atralnych niż MDK w Wołominie, 
PUB Taaka Ryba - więcej koncertów 
niż MDK, Mazowieckie Forum Biz-
nesu Nauki i Kultury więcej wystaw 
malarskich niż MDK a Miejska 
Biblioteka więcej spotkań autorskich 
niż MDK... 
– Czy to źle, że aktywują się 
różne środowiska, rozwijając te 
dziedziny, które są dla nich inte-
resujące? 
– Oczywiście, że nie ma w tym nic złe-
go. Jednak z tego zestawienia wynika, 
że od dłuższego czasu MDK skupia 
się głównie na animacji i edukacji, co 
samo w sobie też nie jest oczywiście 
złe, problem jest w tym, że MDK po-
siada większe zaplecze do organizacji 
koncertów, spektakli, wystaw i spotkań 
autorskich niż wszystkie wymienione 
instytucje razem. I w tym, że tego 
zaplecza się nie wykorzystuje, jest 
właśnie problem. Jest to potencjał, 
który się marnuje.
– Co konkretnie ma Pan na my-
śli? 
- Przykład z ostatniego czasu: artyści 
z Teatry Syrena, których gościliśmy 
stwierdzili, że nasza scena i oświetle-
nie dorównują scenie Teatru Syrena. 
Mając świadomość tego potencjału, 
będę starał się go wykorzystać. Nie 
będę więc owijał w bawełnę – 
Dom Kultury w Wołominie 
potrzebuje produktu. 
– Co rozumiemy, w tym 
przypadku, przez okre-
ślenie „produkt”?
- MDK ma potencjał, 
aby samodzielnie pro-
dukować spektakle te-
atralne oraz koncerty. 
Mój pomysł polega 
na tym, aby dochód 
ze sprzedaży tych pro-
duktów trafił między 

innymi na sfinansowanie stypendiów 
dla młodych artystów z Wołomi-
na. Tego nam bardzo brakuje. W 
ostatnim czasie tancerze z sekcji 
Roberta Jakubowskiego zdobyli wiele 
medali na Mistrzostwach Świata w 
Tańcu Nowoczesnym i Formacjach 
Tanecznych. Należałoby im pomóc, 
aby mogli dalej się rozwijać dzięki 
otrzymanym stypendiom. Są też w 
Wołominie teatry, które wygrywają 
ogólnopolskie festiwale, recytatorzy 
wygrywający ogólnopolskie konkursy 
recytatorskie, nie wspominając już o 
ludziach śpiewających, którzy od lat 
w Wołominie reprezentują najwyższy 
poziom - choćby Natalia Kaczorow-
ska czy Łukasz Szemraj. O ile łatwiej 
byłoby im w rozwoju kariery, gdyby 
mieli pomoc i wsparcie ze strony 
miasta. Dla przykładu: lekcja SLS 
(specjalistyczne lekcje śpiewu) kosz-

tuje w Warszawie nawet do 200 zł za 
godzinę. Niejednokrotnie rodziców 
zdolnych dzieci po prostu na to nie 
jest stać. Miasto mogłoby się chwalić 
takimi talentami a pamiętajmy, że do-
bro zawsze wraca – choćby w dobrej 
promocji miasta na zewnątrz. 

– W Internecie pojawił się filmik, 
na którym widzimy, jak burzy Pan 
jedną z mdkowskich ścian. Co to 
za rewolucja? 
– Najkrócej rzecz ujmując - jed-
nym z naszych produktów będzie 
Kawiarnia Muzyczna. Jeśli chodzi 
o samą kawiarnię to szczegółami 
podzielę się wkrótce, a jeśli cho-
dzi o produkt w postaci kawiar-
ni to moim marzeniem zawsze 
było takie miejsce w Wołominie, 
gdzie człowiek mógłby przyjść w 
czwartek wypić kawę i posłuchać 
muzyki na żywo, przyjść w piątek 
wypić kawę i potańczyć przy mu-
zyce salsę a w weekend przyjść 
na kameralne spotkanie z artystą. 
Wiem, że podobne marzenia i 
pragnienia ma wielu mieszkańców 
Wołomina. Staram się wyjąć temu 
naprzeciw. Warto też zauważyć, że 

w Wołominie dobrze zaopiekowane 
artystycznie są dzieci i seniorzy, na-
tomiast uciekł nam gdzieś środek. 
Obecnie w naszym mieście nie ma 
żadnej propozycji kulturalnej dla 
młodzieży szkolnej i studentów 
dlatego przygotowujemy dwie 
inicjatywy, które – mam nadzieję, 
zmienią tą sytuację. Pierwsza 
z nich to „Młodzieżowa Rada 
Kultury” a druga to „Kluby Mło-
dzieżowe”, których będzie pięć: 
Klub Produkcji Filmowej, Klub 
Sportowy, Klub Kulinarny, Klub 
RPG i Klub Fotograficzny. Myślimy 
też o jeszcze bogatszej ofercie. 
– Jakiś czas temu wspomniał 
Pan, w luźnej rozmowie, o ma-
rzeniu dotyczącym Teatru Zawo-
dowego w Wołominie. Czy to ma-
rzenie ma szansę na realizację?

– W ubiegłym tygodniu pojawiła 
się informacja o castingach. Po-
szukujemy aktorów zawodowych 
do trzech produkcji teatralnych. 
Dwie z nich będziemy mieli szansę 
zobaczyć, podczas otwarcia na-
szego teatru 22 września, kiedy to 
również będzie Dzień Otwarty w 
MDK Wołomin. Rano pokażemy 
bajkę dla najmłodszych, następnie 
przedstawimy oferty dla Dzieci i 
młodzieży a wieczorem odbędzie 
się oficjalne otwarcie teatru oraz 
spektakl dla dorosłych. Już dziś 
wiemy, że współpracować z nami 
będzie Kierownik Muzyczny Teatru 
Muzycznego z Łodzi oraz aktorzy 
z Teatru Syrena, Rampy i wokaliści 
ze Szkoły Muzycznej w Gdańsku z 
kierunku Miusical. Widzimy w tym 
wielki potencjał i... wszystkie ręce 
na pokład. 

– Czy wiadomo już, jak się ten 
teatr będzie nazywał? 
 – Szukaliśmy nazwy, która wią-
załaby się z miastem i stanęło 
na nazwie „Teatr Huta”. Teatr 
Huta kojarzy się nam z produkcją 
form artystycznych. Więc Huta, 
nierozerwalnie związana z trady-
cją Wołomina, powraca ze swoją 
nazwą do miasta.
– Sporo jest tego tego ,co chciał-
by Pan zrobić. Czy aby nie za 
wiele? 
– To o czym powiedziałem już się 
zaczęło dziać ale efekty zobaczymy 
dopiero we wrześniu. Jeśli można, 
to chciałbym nieco więcej opo-
wiedzieć o Młodzieżowej Radzie 
Kultury (czytaj tekst: Młodzieżo-
wa Rada Kultury w Wołominie?  
A co to takiego? str.3).

Premier Mateusz Morawiecki  
z wizytą w Ząbkach

Premier Mateusz Morawiecki odwiedził 22 czerwca Szkołę Podstawową nr 3 im. Małego Powstań-
ca w Ząbkach, jedną z kilkudziesięciu na świecie szkół pokazowych. Premierowi towarzyszył  
sekretarz stanu Jacek Sasin.

Premier pogratulował uczniom  
wyników w nauce, a nauczycielom 
podziękował za wkład w edukację 
młodego pokolenia i życzył wszystkim 
udanych, bezpiecznych wakacji oraz 
tego, aby "realizowali swoje marzenia 
dla dobra swojego i dla dobra naszej 
ojczyzny".

– Szanowni Państwo. Przede 
wszystkim gratuluję wszystkim dzie-
ciom, bardzo dziękuję nauczycielom 
za wysiłek, który włożyli w edukację 
naszych dzieci. Chciałbym wam 
życzyć, aby te wakacje były dla was 
przede wszystkim bezpieczne. Wasza 
szkoła nosi bardzo piękną, zaszczytną, 
symboliczną nazwę Małego Powstań-
ca, to wielki wzór do naśladowania. (...) 
Drogie dzieci, wspaniali nauczyciele, 
serdecznie dziękuję, gratuluję i życzę, 
żeby wakacje były dla was bezpieczne, 
pełne przygód, piękne. Żebyście pełni 
sił wrócili po dwóch miesiącach na 
nowy rok szkolny - powiedział premier 
Mateusz Morawiecki

– Nie często zdarza się by Premier 
był na zakończeniu roku szkolnego, 
więc czuję się razem z Wami wyróż-
niony. Niezależnie od preferencji po-
litycznych jest to przyjemny zaszczyt 

dla całej społeczności szkoły i całych 
Ząbek - mówił w przeddzień wizyty 
Robert Perkowski, burmistrz Ząbek

Nie wszyscy rodzice uczniów Szko-
ły Podstawowej nr 3. w Ząbkach jednak 
podzielali entuzjazm burmistrza. 
Wizyta Premiera wywołała sporo kon-
trowersji. Jak podała Wirtualna Polska, 
rodzice skarżyli się na brak informacji 
i chaos spowodowany zapowiedzią nie-
spodziewanego przyjazdu Mateusza 
Morawieckiego do ząbkowskiej pla-

cówki, o którym dyrekcja, nauczyciele 
i rodzice uczniów dowiedzieli się 
zaledwie dwa dni wcześniej, w środę 
20 czerwca br. Na Twitterze jednaj  
z mam uczniów SP 3 pojawił się po-
ruszający wpis. 

Dzień przed przyjazdem premiera, 
w zamieszczonym na YouTube filmi-
ku, autorce wpisu, pani Oldze Oleksyn 
odpowiedział burmistrz Robert Per-
kowski, który zapewniał że uroczyste 
zakończenie roku szkolnego w Szkołe 
Podstawowej nr 3. odbywać się będzie 
zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami 
w trzech turach, ponieważ szkoła do 
której uczęszcza ponad 1300 dzieci  
nie dysponuje tak wielką salą, na której 

mogliby zmieścić się jednocześnie 
wszyscy uczniowie. 

To już kolejna wizyta 
Mateusza Morawiec-
kiego w Powiecie Wo-
łomińskim w ciągu 
ostatnich kilku mie-
sięcy. Można przy-
puszczać,  że ze 
względu na nadcho-
dzące wybory, wizyt 
wysokiej rangi polity-
ków będzie więcej. 

– Czy to źle, że aktywują się 
różne środowiska, rozwijając te 
dziedziny, które są dla nich inte-dziedziny, które są dla nich inte-dziedziny, które są dla nich inte
resujące? 
– Oczywiście, że nie ma w tym nic złe-
go. Jednak z tego zestawienia wynika, 
że od dłuższego czasu MDK skupia 
się głównie na animacji i edukacji, co 
samo w sobie też nie jest oczywiście 
złe, problem jest w tym, że MDK po-
siada większe zaplecze do organizacji 
koncertów, spektakli, wystaw i spotkań 
autorskich niż wszystkie wymienione 
instytucje razem. I w tym, że tego 
zaplecza się nie wykorzystuje, jest 
właśnie problem. Jest to potencjał, 
który się marnuje.
– Co konkretnie ma Pan na my-– Co konkretnie ma Pan na my-– Co konkretnie ma Pan na my

- Przykład z ostatniego czasu: artyści 
z Teatry Syrena, których gościliśmy 
stwierdzili, że nasza scena i oświetle-
nie dorównują scenie Teatru Syrena. 
Mając świadomość tego potencjału, 
będę starał się go wykorzystać. Nie 
będę więc owijał w bawełnę – 
Dom Kultury w Wołominie 
potrzebuje produktu. 
– Co rozumiemy, w tym 
przypadku, przez okre-przypadku, przez okre-przypadku, przez okre
ślenie „produkt”?
- MDK ma potencjał, 
aby samodzielnie pro-
dukować spektakle te-
atralne oraz koncerty. 
Mój pomysł polega 
na tym, aby dochód 
ze sprzedaży tych pro-
duktów trafił między 

tuje w Warszawie nawet do 200 zł za 
godzinę. Niejednokrotnie rodziców 
zdolnych dzieci po prostu na to nie 
jest stać. Miasto mogłoby się chwalić 
takimi talentami a pamiętajmy, że do-
bro zawsze wraca – choćby w dobrej 
promocji miasta na zewnątrz. 

w Wołominie dobrze zaopiekowane 
artystycznie są dzieci i seniorzy, na
tomiast uciekł nam gdzieś środek. 
Obecnie w naszym mieście nie ma 
żadnej propozycji kulturalnej dla 
młodzieży szkolnej i studentów 
dlatego przygotowujemy dwie 
inicjatywy, które – mam nadzieję, 
zmienią tą sytuację. Pierwsza 
z nich to „Młodzieżowa Rada 
Kultury” a druga to „Kluby Mło
dzieżowe”, których będzie pięć: 
Klub Produkcji Filmowej, Klub 
Sportowy, Klub Kulinarny, Klub 
RPG i Klub Fotograficzny. Myślimy 
też o jeszcze bogatszej ofercie. 
– Jakiś czas temu wspomniał 
Pan, w luźnej rozmowie, o ma
rzeniu dotyczącym Teatru Zawo
dowego w Wołominie. Czy to ma
rzenie ma szansę na realizację?

– Obecnie w naszym mieście nie ma żadnej 
propozycji kulturalnej dla młodzieży szkolnej 

i studentów dlatego przygotowujemy dwie 
inicjatywy, które – mam nadzieję, zmienią tą 

sytuację. Pierwsza z nich to „Młodzieżowa 
Rada Kultury” a druga to „Kluby Młodzieżowe”, 

których będzie pięć: Klub Produkcji Filmowej, 
Klub Sportowy, Klub Kulinarny, Klub RPG 

 i Klub Fotograficzny. Myślimy też o jeszcze 
bogatszej ofercie – mówi Piotr Stawski,  

Dyrektor  Artystyczny w MDK Wołomin

dla całej społeczności szkoły i całych 
Ząbek - mówił w przeddzień wizyty 
Robert Perkowski, burmistrz Ząbek

Nie wszyscy rodzice uczniów Szko-
ły Podstawowej nr 3. w Ząbkach jednak 
podzielali entuzjazm burmistrza. 
Wizyta Premiera wywołała sporo kon-
trowersji. Jak podała Wirtualna Polska, 
rodzice skarżyli się na brak informacji 
i chaos spowodowany zapowiedzią nie-
spodziewanego przyjazdu Mateusza 
Morawieckiego do ząbkowskiej pla-

cówki, o którym dyrekcja, nauczyciele 
i rodzice uczniów dowiedzieli się 
zaledwie dwa dni wcześniej, w środę 
20 czerwca br. Na Twitterze jednaj 
z mam uczniów SP 3 pojawił się po
ruszający wpis. 

Dzień przed przyjazdem premiera, 
w zamieszczonym na YouTube filmi
ku, autorce wpisu, pani Oldze Oleksyn 
odpowiedział burmistrz Robert Per
kowski, który zapewniał że uroczyste 
zakończenie roku szkolnego w Szkołe 
Podstawowej nr 3. odbywać się będzie 
zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami 
w trzech turach, ponieważ szkoła do 
której uczęszcza ponad 1300 dzieci
nie dysponuje tak wielką salą, na której 

mogliby zmieścić się jednocześnie 
wszyscy uczniowie. 

To już kolejna wizyta 
Mateusza Morawiec
kiego w Powiecie Wo
łomińskim w ciągu 
ostatnich kilku mie
sięcy. Można przy
puszczać,  że ze 
względu na nadcho
dzące wybory, wizyt 
wysokiej rangi polity
ków będzie więcej. 

– Drogie dzieci, wspaniali 
nauczyciele, serdecznie 
dziękuję, gratuluję i życzę, 
żeby wakacje były dla was 
bezpieczne, pełne przy-
gód, piękne. Żebyście 
pełni sił wrócili po 
dwóch miesiącach 
na nowy rok szkolny 
- powiedział premier 
Mateusz Morawiecki

Teatr Huta  
w Wołominie?
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OBWIESZCZENIE WOJEWODY MAZOWIECKIEGO
 o wydaniu decyzji 

Na podstawie art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.  
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2017 r., poz. 1496) zawiadamia się,  
że w dniu 18.06.2018 r. Wojewoda Mazowiecki wydał decyzję  
Nr 343/II/2018 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
pn.:„Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 635 w Radzyminie.”

Inwestorem przedsięwzięcia jest Burmistrz Radzymina, działający 
poprzez pełnomocnika – Pana Pawła Ciechanowicza.

Działki usytuowania obiektu:
- w projektowanym pasie drogowym, działki podlegające  
podziałowi do przejęcia pod inwestycję (w nawiasach 
numery działek po podziale - tłustym drukiem numery działek  
przeznaczone  do  przejęcia  pod  inwestycję):
gmina Radzymin:
obręb 03-03, działka ew. nr: 103 (103/4, 103/3, 103/5), 
obręb 04-01, działki ew. nr: 10/9 (10/20, 10/19, 10/21), 10/14 (10/22, 
10/23), 89 (89/1, 89/2), 90 (90/1, 90/2),
obręb 04-02, działki ew. nr: 1 (1/1, 1/2), 2 (2/1, 2/2),

- w projektowanym pasie drogowym, podlegające w całości do 
przejęcia pod inwestycję:
gmina Radzymin:
obręb 03-03, działki ew. nr: 52/2, 56/1, 57/1, 
obręb 04-02, działka ew. nr: 3/1.

Od ww. decyzji stronom przysługuje prawo do wniesienia odwołania 
w terminie 14 dni od skutecznego jej doręczenia, do Ministra Inwestycji 
i Rozwoju, za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego. Zgodnie  
z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. 
z 2017 r., poz. 1257 ze zm.) doręczenie uważa się za dokonane po 
upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z treścią decyzji oraz z dokumentacją sprawy można się zapoznać  
w Wydziale Infrastruktury Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego  
w Warszawie (plac Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa, pokój 13 POK,  
w następujących godzinach poniedziałek 13-16 oraz w środa i piątek 8-12).

Dzień publicznego obwieszczenia: 28.06.2018 r.
WI-II.7820.2.3.2018.RF

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy wiadomość  
o nagłej śmierci Wiceburmistrza Wołomina

ś.p. 
Roberta Makowskiego

Wyrazy głębokiego współczucia Rodzinie, bliskim 
oraz współpracownikom  

z Urzędu Miasta w Wołominie składają

Burmistrz Miasta Marki Jacek Orych 
oraz Radni i Pracownicy Urzędu Miasta

Z głębokim żalem i smutkiem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci  

ś. † p. 

Roberta Makowskiego  
Wiceburmistrza Wołomina 

Jego tragiczna śmierć zaskoczyła i zasmuciła wiele osób. 
Rodzinie i wszystkim bliskim oraz współpracownikom  
z Urzędu Miejskiego w Wołominie składamy wyrazy 
współczucia w tym niezwykle trudnym momencie.

Burmistrz Radzymina Krzysztof Chaciński  
radni Rady Miejskiej w Radzyminie 

pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Radzymin 

OGŁOSZENIA DROBNE

Praca - Zatrudnię
Kierowca kat. B dyspozycyjny do-
świadczenie jako kierowca osobi-
sty, osoba do pomocy w sprawach 
urzędowych, wyjazdach rodzinnych, 
obsłudze wesel, wyjazdów nocnych, 
przyjmę zlecenia, podejmę pracę tel. 
519 646 574.
Zatrudnię do cukierni w Guzowatce, 
praca od zaraz, atrakcyjne wynagrodze-
nie, tel. 604587211.
Zatrudnię w cukierni w Dąbrówce 
koło Trojan kobiety. Atrakcyjna oferta 
pracy 602 351 430.

Biznes 
Współpraca

Pomogę w prowadzeniu firmy, dopil-
nuję pracowników, pomoc w zakładaniu 
sklepów, barów, gabinetów, ulotki, 
akcje promocyjne, wyszukam oferty 
na sprzedaż, wynajem, pracę, doradca 
519 646 574.

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Nieruchomości 
Sprzedam

Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe  
48 m2, II piętro, Wołomin os. Słoneczna 
22 787 08 52

Nieruchomości 
Sprzedam

Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe  
48 m2, II piętro, Wołomin os. Słoneczna 
22 787 08 52
Sprzedam mieszkanie 34 m2, pokój, 
widna kuchnia, łazienka, przynależna 
piwnica, III piętro, 3 min od stacji Wo-
łomin Słoneczna, tel. 504 475 629.
 Sprzedam działkę budowlaną  
1000 m2 lub więcej. Wysychy gm. Za-
brodzie. Dojazd asfalt 1,5 km od trasy 
E8 Warszawa-Wyszków. Na działce jest 
prąd i woda. Tel. 605 034 212.

Usługi - Różne   
Kierowca osobisty odbiorę z pracy, 
zakupy, wesela, kursy nocne, prace 
porządkowe 519 646 574

Zdrowie - Uroda

Biuro ogłoszeń ŻPW
Video Maag 

Zielonka, ul. Kolejowa 28, 
tel. 22 781 90 44

LOGOS
Wołomin, ul. Wileńska 36a 

tel. 22 787 29 11
F.H. SZPILKA

Radzymin, Stary Rynek 23
AGC 

Kobyłka, ul. Warszawska 3
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Zielonkowscu unihokeiści zawładnęli podium

sportrelacje video z wydarzeń na www.zyciepw.pl

OSIEDLE PROMIENNA 
W MARKACH

BIURO SPRZEDAŻY MIESZKAŃ UL. PROMIENNA 33b/2 05-270 MARKI tel. 532 851 110
www.mazoviadevelopment.pl

Logo Mazovia Development

Przyjdź i poznaj ofertę 
gotowych mieszkań!

Promienna I - ostatnie mieszkania
Promienna III - w budowie

Charytatywne zawody 
strzeleckie „Petrus 2018”

W najbliższy 
piątek od godz. 18 do 

21.00 na strzelnicy 
SBS Salwa przy ul. 
Korsaka 4 w Woło-
minie (OSiR „Hura-
gan”), odbędą się 
charytatywne za-
wody strzeleckie 
w trzech konku-

rencjach: pistolet 
bocznego zapłonu, 

pistolet centralnego 
zapłonu i karabinek 

Smith & Wesson. 

„Cały dochód z zawodów bę-
dzie przekazany dla rodziny śp. Ar-
tura Kowalczyka” – mówi prezes 
SBS Salwa Andrzej Domański.

„Chcieliśmy pomóc najbliż-
szym śp. Artura, reprezentanta 
Polski w ciężarach, w spo-
sób wymierny. Jeszcze 
jako zawodnik MZKS 
„Huragan”, kiedy 
klub był jeden, 
wielosekcyjny, 
w i e l o k ro t n i e 
my siatkarze 
wyjeżdżaliśmy 
na obozy spor-
towe wraz z cię-
żarowcami czy 
koszykarkami. W 
późniejszych latach 
wspólnie podczas tre-
ningów pod okiem trenera 
Karola Moczydłowskiego, korzy-
staliśmy z nieistniejącej już siłow-
ni przy ul. Orwida (dziś Powiatowe 
Centrum Dziedzictwa). Miałem 
okazję poznać Artura i zapamię-
tać jako pracowitego, skromnego 
człowieka z dużym talentem, który 
mocno wyróżniał się w grupie cię-
żarowców pod okiem trenera Jacka 
Cichego” – mówi pomysłodawca 
akcji Piotr Szulc (były siatkarz 
Huraganu, obecnie z-ca dyr. OSiR 
w Wołominie).

Podczas mistrzostw Polski 
(wszystkie grupy wiekowe) śp.. 
Artur Kowalczyk wywalczył łącz-

nie 9 medali (2 
złote, 4 srebrne, 
3 brązowe) – 
MP U18 - 1989 

- medal srebrny, 
1990 - srebrny, 

1991 - złoty; MP U20 
- 1992 - srebrny, 1993 

- złoty); MP U23 – 1992, 
1993 - brązowy, 1994 – srebrny; 
MP seniorów – 1993 - brązowy. 
Był rekordzista Polski U20 w ka-
tegorii + 108 kg (1993). Zmarł 
30 października 2017 roku. Miał 
44 lata.

Zapisać można się elektronicz-
ne na stronie www.osir.wolomin.
pl pod artykułem dotyczącym 
zawodów lub na Fb OSiR Huragan 
i SBS Salwa.

Organizatorzy SBS Salwa, 
OSiR Huragan i KS Huragan prze-
widzieli nagrody i niespodzianki 
dla uczestników zawodów. 

Serdecznie zapraszamy.

 
– Artura 

zapamiętałem 
jako pracowitego, 

skromnego człowie-
ka z dużym talentem, 
który wyróżniał się w 
grupie ciężarowców 
pod okiem trenera 

Jacka Cichego” 
– mówi Piotr 

Szulc

rekreacja

Bieg był sportowym roz-
poczęciem Gminnego Dnia 
Dziecka. Najmłodsza kategoria, 
czyli przedszkole, wystartowała 
już o godzinie 11:00, pokonując 
dystans 300 m. Następnie po-
biegły klasy 1-3, których trasa 
biegu wynosiła 600 m. Potem 
przyszedł czas na kate-
gorię 4-6, dla których 
przygotowano odcinek 
o długości 1000 m. 
Ostatnią grupą spor-
towców były klasy 7 i 

gimnazjum, których postawio-
no przed wyzwaniem pokonania 
1500 m. W każdej z kategorii 
wprowadzono sprawiedliwy 
podział na dziewczęta i chłop-
ców, dzięki czemu wszyscy 

mieli równe szanse. Pomimo 
upału nasi biegacze poradzili 
sobie znakomicie. Dla każdego 
uczestnika przygotowane były 
piękne medale wykonane spe-
cjalnie na tę okazję, lody oraz 
woda, dzięki którym łatwiej 

było znieść tę wysoką tempe-
raturę. Oficjalne zakończenie 
biegu odbyło się pod Urzędem 
Gminy w Dąbrówce podczas 
Gminnego Dnia Dziecka. Na 

specjalnie przygotowanej sce-
nie Wójt Gminy pan Radosław 
Korzeniewski wręczył okazałe 
puchary i nagrody dla pierw-
szych trzech biegaczy w każdej 
z kategorii.

IV bieg Po Zdrowie  
w  Dąbrówce

10 czerwca 2018 r. 
na terenie miejsco-
wości Dąbrów-
ka odbył się już  
,,IV Bieg po zdro-
wie’’. W tym roku 
wzięło w nim 
udział 250 osób. 
Organizatorami 
tego wydarzenia 
był Urząd Gmi-
ny Dąbrówka,  
a współorganiza-
torami Szkoła Pod-
stawowa im. C. K. 
Norwida w Dąbrówce  
i MUKS Dąbrówka.

Bieg był sporto-
wym rozpoczęciem 
Gminnego Dnia 
Dziecka. Najmłod-
sza kategoria, czyli przed-
szkole, wystartowała już  
o godzinie 11:00,  
pokonując dystans 300 m. 

Mazowieckie rozgrywki  
koszykówki dobiegły końca

Dwie drużyny "Bankówki" Zielonka  na podium  
Ogólnopolskich Mistrzostw Dzieci w Unihokeju, 

Zakończył się sezon 2017/2018 w wykonaniu drużyn zrzeszonych w Warszawskim Okręgowym Związku 
Koszykówki Województwa Mazowieckiego. Jeśli chodzi o wołomińskie koszykarki, to najwyżej spośród 
nich w rozgrywkach mazowieckich uplasowały się juniorki starsze pod wodzą trener Małgorzaty Zaroń.

Poniżej zaprezentowano kategorie 
wiekowe, w których wołominianki 
zajęły czołowe miejsca. Rozgrywki 
strefowe - II  liga kobiet: 1. SKK Polo-
nia Warszawa; 2. MKS Ósemka Skier-
niewice; 3. UKS 4 Ursus Warszawa; 4. 
UKS Huragan Wołomin. Najlepsza 
strzelczyni – Anna Dąbek - średnia 
20,86 (SKK Polonia Warszawa)

Eliminacje do mistrzostw Polski 
juniorek starszych (U22k): 1. UKS 
Huragan Wołomin; 2. SKK Polonia 
Warszawa; 3. Mon-Pol Płock. Po 
zajęciu 1. miejsca w rozgrywkach wo-
jewódzkich wołominianki awansowały 
do finału Mistrzostw Polski, w którym 
zajęły 8. miejsce. Najlepsza strzelczyni  
– Kinga Dzierbicka – średnia 18,00 
(Mon-Pol Płock) Najlepszy trener – 
Małgorzata Zaroń (UKS Huragan 
Wołomin) MVP - Anna Pawłowska 
(UKS Huragan Wołomin)

Rozgrywki okręgowe - kadetki 
młodsze (U15k): 1. MUKS Piasecz-
no; 2. UKS Huragan Wołomin, 3. 
UKS La Basket Warszawa. Najlepsza 
strzelczyni  – Anna Żurecka - średnia 
32,55 (Grodziski Klub Koszykarski) 
Najlepszy trener – Michał Walczuk 
(MUKS Piaseczno) MVP – Eda Bal-
kan (MUKS Piaseczno)

Rozgrywki okręgowe - młodziczki 
młodsze (U13k): 1. MUKS Piaseczno; 
2. UKS 4 Ursus Warszawa; 3. UKS 
Huragan Wołomin. Najlepsza strzel-

czyni  – Sandra Jędrzejewska - średnia 
18,00 (Grodziski Klub Koszykarski) 
Najlepszy trener – Arkadiusz Roziński 
(UKS 4 Ursus Warszawa) MVP – Ga-
briela Zaron (MUKS Piaseczno)

Rozgrywki okręgowe -  pierw-
szy krok dziewcząt (U11K): 1. 
MKS Grójec; 2. MPKK Sokołów 
S.A. OSIR Sokołów Podlaski; 3. 
UKS Huragan Wołomin. Najlep-
sza strzelczyni – Noemi Lisiec-
ka – średnia 32,17 (MKS Grójec) 
W cyklu U-18 królem strzelców roz-

grywek została  Anna Pietkiewicz, a 
w cyklu U-12 króla strzelców zdobyła 
Natalia Bajerska, obie z UKS Hura-
gan Wołomin.

W rozgrywkach centralnych star-
towały cztery nasze zespoły. Juniorki 
starsze (U-22) zajęły 8. miejsce w 
finałach. Drużyna grająca w kate-
gorii wiekowej U-16 zakończyła 
rywalizację na etapie półfinałów, na-
tomiast zespoły U-18 i U-14 doszły 
do ćwierćfinałów Mistrzostw Polski - 
podsumowuje Ryszard Zahn, prezes 

UKS-u Huragan Wołomin, a także 
członek Zarządu WOZ Kosz.

Biorąc pod uwagę ranking, doty-
czący współzawodnictwa dziewcząt w 
sezonie 2017/2018, to UKS Huragan 
Wołomin, zdobywszy 114 punktów, 
zajął 4. miejsce na Mazowszu. Pu-
chary dla trzech najlepszych drużyn 
żeńskich i męskich zostały wręczone 
w środę (20 czerwca) na Walnym 
Sprawozdawczym Zgromadzeniu 
Delegatów.

Paweł Choim

W  sezonie 2017/2018, UKS Huragan Wołomin, zdobywszy 114 punktów, zajął 4. miejsce na Mazowszu

Na podium Ogólnopolskich Mistrzostw Dzieci w Unihokeju, które odbyły się w dniach 16-17 czerwca w Łocho-
wie stanęły dwie drużyny "Bankówki" Zielonka. Zwycięski Puchar po raz trzeci wywalczyli chłopcy z rocznika 
2006 i młodsi, natomiast dzieci rocznika 2008 i młodsze zdobyły II miejsce w swojej kategorii wiekowej.

W kategorii chłopcy 2006 
i młodsi wyniki meczów grupo-
wych przedstawiają się następu-
jąco: • Kokociniec 67 Katowice 
– UKS Bankówka Zielonka 0:6 
• UKS Bankówka Zielonka – SP 5 
Garwolin 11:1. Faza Play Off: • UKS 
Bankówka Zielonka – UKS Kołacz-
kowo 4:1 • UKS Bankówka Zielonka 
– KS Dragons Płoskinia 3:0 • UKS 
Bankówka Zielonka – SP Święcice 
3:0 • UKS Bankówka Zielonka – 
Chwarzno Gdynia (finał) 6:0

W kategorii dzieci 2008 i młod-
sze wyniki meczów grupowych 
przedstawiają się następująco:  • 
UKS Bankówka Zielonka – Olimpia 

Łochów 7:3 • Olimpia Ossowa 
Gdańsk – UKS Bankówka Zielonka 
4:6 • SP 5 Garwolin – UKS Banków-
ka Zielonka 5:4

Wyniki playoff'ów:  • UKS Ban-
kówka Zielonka – UKS Jedynka 
Orzysz 6:0 • MUKS Zielonka – UKS 
Bankówka Zielonka 3:8 • SP 5 Gar-
wolin – UKS Bankówka Zielonka 3:5 
• UKS Kołaczkowo – UKS Banków-
ka Zielonka (finał) 8:2

W całej imprezie, w trzech ka-
tegoriach: Dzieci 2008 i młodsze, 
chłopcy 2006 i młodsi, dziewczęta 
2006 i młodsze, wzięło udział 43 
drużyny z całej Polski. Rozegrano 106  
meczy na trzech różnych halach. 
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W kuchni i w medycynie 
imbir jest wykorzystywany 
od kilku tysięcy lat. Sły-
nie ze swoich właściwo-
ści leczniczych, zwłasz-
cza jako środek łagodzący 
dolegliwości trawienne  
i obniżający poziom cho-
lesterolu.

Rozgrzewając organizm 
imbir poprawia krążenie 
krwi, a działając przeciw-
kaszlowo przynosi ulgę  
w przeziębieniach.

Imbir dezynfekuje jamę 
ustną, łagodzi bóle zę-

bów i wzmaga apetyt. Pobu-
dza układ odpornościowy 
organizmu oraz zapobiega 
mdłościom i podnosi po-
ziom testosteronu. W wielu 
kulturach imbir traktowany 
jest jako afrodyzjak.

Jako przyprawa im-
bir wykorzystywany jest 
głównie w kuchniach 
azjatyckich, zwłaszcza  
w Indiach, Tajlandii i Indo-
nezji oraz w krajach Bliskie-
go Wschodu. Specyficzny, 
mocno wyczuwalny aromat  
z odświeżającą, nieco słod-

kawą nutą oraz palący, lekko 
gorzkawy smak imbiru  do-
dają potrawom charakteru. 
Ostry smak i zapach imbir 
zawdzięcza dużej ilości 
olejków eterycznych: gin-
gerolu, zingeronu i citralu.

 Młode, sześciomie-
sięczne kłącza można spo-
żywać jak warzywo, kandy-
zować lub konserwować w 
syropie cukrowym. Starsze, 
dziewięciomiesięczne kłą-
cza suszy się i używa jako 
przyprawy do pierników, 

biszkoptów, zup, 
pieczonego mięsa,  
a także do dese-
rów i kawy. Imbi-
ru używa się do 
produkcji par-
kina oraz piwa 
typu ginger ale. 
Z imbiru można 

również robić wino. Wraz 
z chmielem i innymi przy-
prawami jest używany do 
produkcji miodów pitnych 
korzenno-ziołowych.

Imbir wchodzi również 
w skład popularnej w In-
diach mieszanki przypraw 
– curry.

Imbir dezynfeku-
je jamę ustną, 

łagodzi  
bóle zębów  

i wzmaga ape-
tyt. Pobudza układ 

odpornościowy organizmu 
oraz zapobiega mdłościom 
i podnosi poziom testoste-

ronu. W wielu kulturach 
imbir traktowany  

jest jako afrodyzjak.

Imbir jako roślina jadalna znany był w Azji już 3000 
lat temu. W XIII wieku Arabowie przenieśli imbir 
do Afryki Wschodniej, Portugalczycy na początku 
XVI wieku – do Afryki Zachodniej, a Hiszpanie – na 
wyspy Morza Karaibskiego. 

Imbir - nie tylko na 
niestrawność 

im
bir - zdrow

ie ze sm
akiem

Gdybym miała w kilku słowach opisać książkę 
Małgorzaty Kaczmarczyk  Zioła dla smaku zdrowia i 
urody powiedziałabym, że to praktyczne kompendium 
wiedzy dla osób zainteresowanych wykorzystaniem 
dobrodziejstw, jakie kryją w sobie zioła. 

Zioła dla smaku, 
zdrowia i urody

Rzeczowa, napisana z pasją 
i zaangażowaniem, publikacja 
zachęca do wykorzystywania na 
co dzień darów Matki Natury  
i stanowi inspirację do własnych 
poszukiwań i eksperymentów.

"Zioła dla smaku, zdrowia  
i urody" to zbiór 150 przepisów na 
lecznicze napary, wina, nalewki, 
ziołowe dania i naturalne kosme-
tyki, które niewielkim nakładem 
pracy i środków możemy przygo-
tować w domowym zaciszu. 

Małgosia Kaczmarek ujęła 
zagadnienia związane z zielar-
stwem bardzo szeroko poruszając 

niemal wszystkie aspekty związa-
ne z ich wykorzystywaniem w  ży-
ciu codziennym. Książka została 
podzielona na pięć rozdziałów 
dotyczących niżej wymienionych 
zagadnień: • Organizacja pracy • 
Jak wyciągnąć moc z roślin • Zioła 
od kuchni • Ziołowa apteka • 
Ziołowa odnowa – kosmetyki

Dwa pierwsze rozdziały to 
"zielarskie abecadło". Autorka 
zawarła w nich podstawowe 
informacje dotyczące zbierania, 
suszenia i przechowywania ziół 

oraz przygotowywania różnego 
rodzaju wyciągów i maceratów.

Rozdział - "Zioła w kuchni" to 
skarbnica pomysłów na kulinarne 
zastosowanie jadalnych chwastów. 
Znajdziemy w nim przepisy na 
ziołowe napoje, przekąski, zupy  
i desery z dodatkiem ziół. 

Poświęcony leczniczemu  
i profilaktycznemu działaniu ziół 
dział "Ziołowa apteka" to zbiór 
przepisów na naturalne ziołowe 
preparaty, ale też szereg cennych 
porad dotyczących postępowania 
w przypadku najczęściej dotykają-
cych nas chorób.

Ostatni z rozdziałów zawiera 
wskazówki jak przygotować 
naturalne ziołowe kosmetyki 
do pielęgnacji ciała, dłoni i stóp, 
włosów i twarzy.

Ilość zawartych w publikacji 
informacji i ciekawostek oraz 
bogata bibliografia powodują, 
że chętnie określiłabym ją jako 
poradnik ziołolecznictwa, ad-
resowany do osób, które chcą 
świadomie i odpowiedzialnie 
wykorzystywać dobroczynną 
moc roślin.

zioła dobre na w
szystko

"Zioła dla smaku,  
zdrowia i urody" to zbiór 150 przepisów  

na lecznicze napary, nalewki, ziołowe dania 
i kosmetyki.

Wpływ kawy na zdrowie człowieka

Każdy wie o tym, że kawa posiada znakomite właściwości pobudzające, dlatego sięgamy po nią głównie, gdy po-
trzebujemy porannego, kofeinowego kopa. Wiele osób pije kawę także dla samego smaku, który potrafi wprowadzić 
w zachwyt. Wiadomo również, że kawa jest idealnym dodatkiem do spotkań z przyjaciółmi oraz chwil relaksu w 
samotności. Pomijając już wspomniane zalety, kawa posiada właściwości, które pozytywnie wpływają na zdrowie 
człowieka. Warto zatem przyjrzeć im się z bliska i odkryć kawę na nowo

 Kawa i jej właściwości  
pobudzające

Mówiąc o wpływie kawy na nasz or-
ganizm, w pierwszej kolejności musimy 
wspomnieć o tym, co jest dla nas oczy-
wiste i pożądane. Kawa zawiera kofeinę, 
która dla roślin kawowca stanowi swoiste 
zabezpieczenie przed szkodnikami. 
Naukowcy udowodnili, że to kofeina 
odpowiada za niezwykłe właściwości 
pobudzające kawy, a dla wielu osób może 

okazać się zbawieniem podczas wytężo-
nej pracy umysłowej oraz fizycznej.

Kofeina działa na nas już po 20 minu-
tach od wypicia kawy. Po tym czasie staje-
my się znacznie aktywniejsi i pobudzeni. 
Kofeina blokuje receptory adenozyny w 
naszym mózgu, przez co przestajemy 
być senni. Podnosi się poziom dopaminy, 
która odpowiada za uczucie szczęścia  
i euforii, a dodatkowo poprawia nam się 
czujność oraz koncentracja.

Na podstawie przeprowadzonych 
badań udowodniono, że kawa poprawia 
wydajność pamięci zwłaszcza podczas 

często powtarzających się czynności 
oraz wpływa pozytywnie na zdolność 
logicznego myślenia.

 Wpływ kawy  
na ludzkie serce

Od lat istnieje przekonanie, że 
następstwem picia kawy może być 
zawał lub inne poważne choroby serca i 
układu krwionośnego. Wiele badań nie 
potwierdziło wcześniejszych przypusz-

czeń, a wręcz przeciwnie udowodniło, 
że kawa ma pozytywne właściwości na 
układ sercowo-naczyniowy.

Według naukowców codzienne 
spożywanie kawy zmniejsza ryzyko 
zawału oraz występowania niedroż-
ności tętnic. Kawa zwiększa ciśnienie 
tętnicze, jednak nieznacznie. Przyspie-
szona akcja serca wywołuje uczucie 
pozytywnego przypływu energii. Jak 
z każdym produktem należy jednak 
pamiętać, aby nie przesadzić. Pod-
wyższone ciśnienie występuje jednak 
przez pierwsze dwa lata intensywnego 

picia kawy. Po tym czasie nasz orga-
nizm przyzwyczaja się do kofeiny i 
nie doświadczamy skoków ciśnienia. 
Podczas badań najlepsze wyniki można 
było zaobserwować u osób, które piły 
od trzech do pięciu filiżanek kawy 
dziennie.

Przyspieszona akcja serca i zwięk-
szona pojemność wyrzutowa mięśnia 
sercowego powoduje rozszerzenie 
naczyń krwionośnych oraz lepsze 

dotlenienie i ukrwienie tkanek. Tak 
pozytywny wpływ na nasze serce mają 
polifenole (antyutleniacze) zawarte w 
kawie, które neutralizują szkodliwe 
działanie wolnych rodników i zmniej-
szają ryzyko zawału czy miażdżycy.

 Kawa, a choroby

Długoletnie badania potwierdziły 
również wpływ kawy na skuteczną 
ochronę przed wieloma poważnymi 
chorobami. Tak jak w każdym przy-
padku także tutaj, bardzo ważne było 

odpowiednie dawkowanie kawy przez 
badane osoby.

Naukowcy udowodnili, że codzien-
ne picie kawy pomogło ochronić przed 
zachorowaniem na chorobę Alzheimera 
osoby z łagodnymi zaburzeniami 
poznawczymi.

Kolejną chorobą, na którą kawa 
działa pozytywnie, jest choroba Par-
kinsona. Kofeina zawarta w kawie nie 
tylko pomaga zapobiegać w jej rozwoju, 
ale również może zredukować objawy 
u osób, które już zostały zdiagnozo-
wane.

Według holenderskich naukowców 
codzienne picie kawy może zmniejszyć 
ryzyko zachorowania na cukrzycę 
typu 2. Zalecana przez nich dawka 
to dwie - trzy filiżanki dziennie. Co 
ciekawe nie jest to zasługa kofeiny, a 
kafestolu i kwasu kawowego, dlatego 
w tym wypadku pomaga również kawa 
bezkofeinowa.

Kofeina zawarta w kawie sku-
tecznie rozszerza oskrzela, przez co 
zmniejsza nasilenie ataków duszności 
u osób chorych na astmę.

Naukowcy z Uniwersytetu Ha-
rvarda udowodnili, że kobiety, które 
piją cztery lub więcej filiżanek kawy 
dziennie są zdecydowanie mniej zagro-
żone zachorowaniem na raka macicy, a 
mężczyźni pijący sześć filiżanek kawy 
dziennie rzadziej chorują na raka 
prostaty. Głównie wiąże się to z silnymi 
właściwościami przeciwzapalnymi oraz 
przeciwutleniającymi kawy.

Od wielu lat słyszymy o negatywnych 
skutkach picia kawy, a to przeświadcze-
nie tak mocno się w nas zakorzeniło, że 
ciężko dopuścić do siebie myśl o tym, 
że kawa może pozytywnie wpływać np. 
na nasze serce. Naukowcy z każdym 
rokiem potwierdzają te informacje 
i obalają wszystkie teorie sceptyków 
i przeciwników kawy. Dzięki temu 
wiemy, że oprócz wspaniałego smaku 
i cudownego pobudzenia kawa oferuje 
nam znacznie więcej i nie należy jej się 
bać. 

Opracowanie: Konesso.pl
sklep z kawą i akcesoriami do kawy

Według holenderskich na-
ukowców codzienne picie 
kawy może zmniejszyć 
ryzyko zachorowania na 
cukrzycę typu 2. Zalecana 
przez nich dawka to dwie 
- trzy filiżanki dziennie. 
Co ciekawe nie jest to 
zasługa kofeiny, a kafesto-
lu i kwasu kawowego, 
dlatego w tym wypadku 
pomaga również kawa 
bezkofeinowa. Kofeina za-
warta w kawie skutecznie 
rozszerza oskrzela, przez 
co zmniejsza nasilenie 
ataków duszności u osób 
chorych na astmę.
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28 czerwca 2018kultura
W części artystycznej przed pu-

blicznością wystąpili laureaci konkursu,  
aktorzy scen polskich oraz zaproszone 
gwiazdy polskiej sceny muzycznej m.in. 
Aneta Figiel, wokalistka i kompozytorka, 
Marek Torzewski, Barbara Romanowicz 
– Torzewska.

O statuetkę „Funny Face” walczyło 
kilkunastu półfinalistów, a ich występy 
oceniało jury w składzie Jan Szurmiej, 
reżyser, twórca i dyrektor artystyczny 
Festiwalu im. Anny German w Zie-
lonej Górze, dyrektor wielu polskich 
teatrów i Przewodniczący Kapituły 
Ogólnopolskiego Festiwalu Piosenki 
Musicalowej im. George’a Gershwina, 
Magdalena Cwen-Hanuszkiewicz, 
znakomita aktorka i pedagog, Adrianna 
Godlewska-Młynarska, aktorka, pio-
senkarka i pedagog oraz Joanna Wy-
socka, dziennikarka, główny specjalista  
w Biurze Promocji Urzędu Miasta Ząbki. 
Gościnnie w Kapitule zasiedli rów-
nież: Marek Torzewski, polski śpiewak 
operowy – tenor, Barbara Romanowicz 
-  Torzewska, aktorka teatralna, filmowa 
i telewizyjna oraz Borys Malaniuk, wy-
bitny ukraiński reżyser. Galę uświetnili 
znakomici tancerze zespołu „Broadway 
w Polsce” Jakub i Katarzyna Wocial oraz 
Maciej Pawlak, a w rolę konferansjerów 
wcielili się prezenterka telewizyjna Ewa 
Tułacz i aktor Szymon Kusarek.  

W dalszej części gali na scenie wy-
stąpili finaliści czwartej edycji festiwalu:  
Anna Baczewska, Zoriana Vovk (Ukra-
ina), Joanna Januszewska, Sylwia Bana-
sik,  Kamil Franczak, Anita Kostyńska,  
Iwona Piech, Magdalena Stefanowska, 
Marzena Wiechetek, Karolina Wójcicka, 
Natalia Vyspinska (Ukraina), duet Anna 
Dijuk – Bujok i Adrianna Dijuk.

Niezwykle wysoki i zarazem bardzo 
wyrównany poziom uczestników festi-
walu nastręczył jury nie lada problemów. 
Przy tak doskonałym przygotowaniu 
trudno było wyłonić  zwycięzców.  Po 
burzliwych naradach członkowie kapituły 
wybrali laureatów konkursu.

Wyróżnienie za największą indywi-
dualność Festiwalu otrzymała Natalia Vy-
spinska z Tarnopolu, nagrodę - bezpłatne 
trzyletnie studia na dowolnym kierunku 
filologicznym o wartości 12000zł wręczył 
Dyrektor Wyższej Szkoły Współpracy 
Międzynarodowej i Regionalnej im. Zyg-
munta Glogera w Wołominie Sławomir 
Nelkowski. Wyróżnienie ZASP otrzymała 
Anna Baczewska z Łomży.

Decyzją Kapituły trzecie miejsce 
zajęła  Iwona Piech, czek na kwotę 1500 zł 
wręczyła Renata Skiepko przedstawiciel 
firmy „Drims” wraz z Burmistrzem 
Miasta Ząbki Robertem Perkowskim, 
a karnet o wartości tysiąca złotych do 
korzystania z pływalni w Miejskim Cen-
trum Sportu w Ząbkach wręczył Prezes 
Mariusz Ryciak.

Drugie miejsce zdobyła Anita Ko-
styńska z Lublina. Nagrodę w kwocie 
3000 zł ufundowaną przez firmę Fair Play 
Plus wręczył Burmistrz Miasta Ząbki 
Robert Perkowski, a karnet o wartości 
tysiąca złotych do korzystania z pływalni 
w Miejskim Centrum Sportu w Ząbkach 
Prezes Mariusz Ryciak.

Pierwsze miejsce – Gran Prix Festi-
walu, czyli statuetkę Funny Face podczas 
IV Ogólnopolskiego Festiwalu Piosenki 

Musicalowej im. George’a Gershwina 
Kapituła pod przewodnictwem Jana 
Szurmieja postanowiła przyznać Natalii 
Vyspinskiej z Ukrainy. Statuetkę wręczył 
Robert Perkowski, burmistrz Ząbek,  
czek na kwotę 5000zł przekazał Łukasz 
Góral przedstawiciel firmy Gór – Pis, 
a karnet o wartości tysiąca złotych do 
korzystania z pływalni w Miejskim Cen-

trum Sportu w Ząbkach wręczył prezes 
Mariusz Ryciak.

Widownia, która gromkimi brawami 
nagradzała występy artystów, radość 
finalistów i olbrzymie emocje, które 
towarzyszyły gali finałowej dobitnie 
świadczą, że zainicjowany cztery lata 
temu przez cenionego aktora i reży-

sera Marka Wysockiego (zm. 2017),  
a kontynuowany przez Jego żonę Joannę 
Wysocką i córkę Dominikę Wysocką jest 
niezwykle ważnym punktem na kultu-
ralnej mapie Polski. Współinicjatorami  
Ogólnopolskiego Festiwalu Piosenki 
Musicalowej im. George’a Gershwina  
są burmistrz Miasta Ząbki Robert 
Perkowski, Miejski Ośrodek Kultury  

w Ząbkach oraz Wyższa Szkoła Współ-
pracy Międzynarodowej i Regionalnej im. 
Zygmunta Glogera w Wołominie

Sponsorami wydarzenia byli Dru-
karnia Benedysiuk, Grupa DSF, Przed-
siębiorstwo Budowlano – Handlowe 
„Gór –Pis”, Nadleśnictwo Drewnica, 
Kwiaciarnia Lotos, Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji w Ząbkach Sp 
z o.o., Restauracja Fuego, Grupa Macho-
wicz – Budownictwo, Miejskie Centrum 
Sportu w Ząbkach, Restauracja „U Ar-
tura” Artur Świerżewski, Fotex – noclegi 
Ząbki, Firma Dozbud Development,  
Firma Fair Play Plus, Hotel ‘Mansor”, 
Firma „Drims”, Hurtownia Real Ja-
nusz Krajewski, Firma „Kadimex”. 

Patronat medialny nad Festiwalem 
objęli: Program 3 Telewizji Polskiej S.A., 
Radio dla Ciebie, Radio FaMa, tygodnik 
„Życie Powiatu na Mazowszu”, Gazeta 
samorządowa „Co słychać”, Kurier 
Wyszkowski, „Moja Gazeta Regionalna”. 
Partnerem Festiwalu jest Fundacja PKO 
Banku Polskiego.

W eliminacjach do konkur-
su, którego celem jest promocja 
młodych twórców związanych z 
piosenką poetycką i autorską.

W jury Festiwalu Młodej 
Piosenki zasiedli Justyna Pan-
filewicz, Paweł Konopacki, oraz 
Tomasz Borkowski. 

Do finału jury zakwalifiko-
wało 17 wykonawców. 

Nagrodę specjalną w po-
staci kwalifikacji na XV edycję 
Festiwalu Piosenki Poetyckiej 
im. Jacka Kaczmarskiego "Na-
dzieja" w Kołobrzegu otrzymała 
Katarzyna Mielnik, która wyko-
nała utwory: "Psalm o chorych 

nogach"(słowa Tadeusz Nowak, 
muzyka Marek Grechuta) i "Do 
prostego człowieka" (słowa Ju-
lian Tuwim, muzyka własna).

Równorzędne wyróżnienia 
oraz czeki o wartości 500 zł 
każdy otrzymali: Kamil Kem-
piński, który zaprezentował 
publiczności i jury dwie au-
torskie kompozycje "Płyń”  
i  "Z tobą” oraz  Kacper Kwiat-
kowski za napisane i skompo-
nowane przez siebie utwory 
"Kamienie” i  "Sobą bądź”. 

Tytuł laureata trzeciego 
miejsca oraz czek o wartości 
1000 zł otrzymała Julia Kuzyka, 
która wykonała utwory: "Koka-

ina" (słowa Agnieszka Osiecka, 
muzyka Krzysztof Komeda) 
oraz "Bez" (słowa i muzyka 
własne).

Tytuł laureata drugiego 
miejsca oraz czek o wartości 
1500 zł otrzymała Ola Madej, 
która wykonała napisane i skom-
ponowane przez siebie utwory 
pod tytułem "Ziemskie anioły” 
oraz "Ptaków klucze”. 

Tytuł laureata pierwszego  
miejsca oraz czek o wartości 2000 
zł otrzymał zespół Prowizorium 
za autorskie kompozycje "Tysiące 
lat”  i "Nie śpij”. 

Festiwal Młodej Piosen-
ki uświetnił ponad godzinny 
koncert „Nohavica z Polska”. 
Piosenki Jaromira Nohavicy w 
polskich przekładach wyko-
nał zespół „Myszy i Ludzie”  
w skład którego wchodzą człon-
kowie grupy „Na Bani” oraz 
„Tria Łódzko – Chojnowskiego”.  
Organizatorzy zadbali też o 
to, aby młodzież, która wraz 
z rodzicami, przyjechała na 
festiwal z różnych stron kraju, 
mogła poznać historyczne za-
kątki Ossowa i związane z tym 
szczególnym miejscem wyda-
rzenia historyczne.

m
uzycznie

Do finału jury zakwalifikowało  
17 wykonawców, solistów i grupy 

zespołowe. 

Ogólnopolski konkurs piosenki poetyckiej i autorskiej 
dla młodzieży ze szkół średnich –"Festiwal Młodej 
Piosenki" odbył się w tym roku w Ossowie po raz 
pierwszy. Organizatorem była Samorządowa Insty-
tucja Kultury "Park Kulturowy Ossów Wrota Bitwy 
Warszawskiej 1920 roku",  patronat nad wydarze-
niem objęli Marszałek Województwa Mazowieckiego 
i Burmistrz Wołomina.

"Festiwal Młodej Piosenki"  
w Ossowie za nami

IV Ogólnopolski Festiwal  
im. George’a Gershwina

Po raz czwarty Ząbki gościły finalistów Ogólnopolskiego Festiwalu Piosenki Musi-
calowej im. George’a Gershwina o statuetkę „Funny Face”. Patronat honorowy nad 
tym prestiżowym wydarzeniem objęli Marszałek Województwa Mazowieckiego, 
Starosta Powiatu Wołomińskiego oraz Sekcja Estrady Związku Artystów Scen 
Polskich. Scenariusz przygotowały Joanna Wysocka i Dominika Wysocka.

Pierwsze miejsce – Gran 
Prix Festiwalu, czyli statuet-
kę Funny Face podczas  
IV Ogólnopolskiego Festiwa-
lu Piosenki Musicalowej im. 
George’a Gershwina  
Kapituła pod przewod-
nictwem Jana Szurmieja 
postanowiła przyznać Natalii 
Vyspinskiej z Ukrainy. Statu-
etkę wręczył Robert Perkow-
ski, burmistrz Ząbek,  czek 
na kwotę 5000zł przekazał 
Łukasz Góral przedsta- 
wiciel firmy Gór – Pis. 

Występy artystów dostarczyły widzom wiele doznań i emocji

Na tablicy ogłoszeń oraz 
w Biuletynie Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Wołominie 
został zamieszczony, na okres 21 dni 
wykaz nieruchomości Gminy Wołomin 
przeznaczonych do zbycia, 
stanowiący załącznik do Zarządzenia 
nr 204/2018 Burmistrza Wołomina 
z dnia 21.06.2018 r.




